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Jednak proto, že v této části není přívod elek-
trické energie kabely (pro „klasickou“ lampu 
bychom prostranství před oblíbenou hospůdkou 
museli rozkopat), a jednak proto, že tato lokalita 

je celodenně beze stínu. Instalací lampy jsme 
získali využitelný zdroj energie navíc pro případ-
nou instalaci nabíječky na elektrokola, mobily 
a další SMART technologie.  Bára Tesařová

Poslední sochy 
jsou konečně  
na svých místech

Sochy z topolů našly svá finální místa 
u fotbalového hřiště a u nové školy.
Socha s názvem Paměť stromu je umístěna 
nedaleko místa u hřiště, kde topol, který 
poskytl dřevo na její vznik, rostl.
Před budovou školy našla svůj prostor socha 
pojmenovaná Lety do vesmíru, jejíž autorkou 
je Agáta Slámová z Letů.  Bára Tesařová

Solární lampa u srubu
Na konci dubna jsme nechali nainstalovat lampu se solárním 
napájením ke srubu tak, aby osvítila dětské hřiště a část 
cyklostezky před srubem.

Ptali jsme se Jakuba Šebka,  
manažera veřejného osvětlení  
společnosti SunnyMont,  
která se stará o naše  
veřejné osvětlení.

Za jak dlouho se svítidlo nabije  
do plné kapacity? 
Záleží na intenzitě sluneční energie. Podle 
zkušeností je průměrná doba nabití v let-
ní sezóně s ideálními podmínkami 3 – 6 
hodin, v zimní sezóně se může pohybovat 
mezi 6 – 12 hodinami. V případě špatného 
počasí po dobu několika dní (2 a více dnů) 
nemusí stačit jeden den, aby se svítidlo nabilo 
na 100%. 

Kolik wattů průměrně nabíjí solární 
svítidlo během hodiny v letním čase? 
(průměr = zataženo, slunečno, oblačno)
Můžeme průměrně počítat okolo 10/15 Wh -- 
30/60 Wh – 20/40 Wh. Záleží na konkrétním 
počasí, hodině atd. Není to stejné v poledne, 
přesně ve 12 hod., v podvečer v 18 hod. nebo 
v 8 hod. ráno.

Kolik wattů průměrně nabíjí solární 
svítidlo během hodiny v zimním čase? 
(průměr = zataženo, slunečno, oblačno)
Můžeme průměrně počítat okolo 5/10 Wh -- 
15/30 Wh – 10/20 Wh.

Jaká je kapacita baterie?
Kapacita baterie je 720 Wh.

Jak dlouho svítidlo vydrží bez nabití?
Jestliže počítáme se skutečností, že nebude 
možno dále nabíjet (například bude odpoje-
ný panel), v nabitém stavu vydrží 17 hodin, 
a pak se nerozsvítí, dokud se panel znovu ne-
připojí. Z plného nabití trvá po odpojení pa-
nelu cca 60 dní než přestane lampa vzdáleně 
komunikovat. Jedná-li se o zimní období, kdy 
je počasí nepravidelné, lampa vydrží i více jak 
10 nocí bez zhasnutí v normálním provozním 
režimu. V případě pokračování špatného 
počasí postupně ztlumuje úroveň svícení 
tak, aby to, co za den dobije, za noc vysvítila. 
Solární lampa je konstruována tak, aby svítila 
celý rok. I v nejhorších podmínkách svítí 
minimálním výkonem 5W (v prosinci).

Moliniová spála 
na třešních
Na podzim se nám podařilo vysadit tři 
doubky a 38 třešní/višní podél polní cesty 
na Mořinku a v ulici Ke Skalicům.
K nim jsme přidali zavlažovací vaky o obje-
mu 55 l, kam vodu doplňují naši hasiči.
Malým dubům se daří dobře. Některé 
ovocné stromky však po jarním obražení 
lístečky začaly chřadnout.
Nechali jsme prověřit příčiny jejich špatné 
kondice. Pracovnice výzkumného ústavu 
zemědělského při odběrech vyslovila 
podezření na moliniovou spálu, houbovité 
onemocnění, které se šíří vzduchem. Tato 
diagnóza se také posléze potvrdila.
Nechali jsme si poradit, jaký postřik a kdy 
aplikovat, abychom se pokusili mladé 
stromky zachránit.
Nezachráníme bohužel ty, kterým vandalo-
vé zlámali celou korunku.  (bt)
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POZVÁNKY NA AKCE

Rok 2022 je ve znamení i nových začátků, 
které život obohacují a startují budoucnost 
svou a všech jejich aktérů.

 Interiér ZŠ

Vysoutěžili jsme dodavatele interiéru školy – 
veřejná zakázka byla rozdělena do třech částí: 
vestavěný nábytek, mobiliář, IT vybavení. Z dů-
vodu světových veletočů jsme projekt materi-
álově museli upravovat kvůli nedostatku nebo 
vysoké ceně bukové překližky, nicméně nyní 
jsme v očekávání, že do konce srpna budeme 
mít první budovu ZŠ vybavenou i nábytkem. 
Celková cena interiéru se dostala na částku 8,6 
mil. Kč s DPH (vestavěný nábytek 4.6 mil, mo-
biliář 2,2 mil a IT vybavení 1,8 mil Kč s DPH).

Rodinný desetiboj
l 11. června od 9:30 hod. 

areál Sokola Lety

Netradiční taneční  
odpoledne u srubu
l 24. června od 16:00 hod. 

srub U Kocoura

O pohár všestrannosti 
l 28. června od 8:00 hod. 

areál Sokola Lety

Nohejbalový turnaj
l 2. července od 9:00 hod. 

areál Sokola Lety

Blues na hrázi – koncert After 
40 a Dobi Boyz u Srubu
l 23. července od 19:00 hod.
 srub U Kocoura

Potlach a dětský den  
osady Strong Boys
l 27. 8. od 14:00 hod. Dětský den,  

od 21:00 hod. 
 osada Strong Boys, osadní hřiště

Slavnostní otevření 
Základní školy Lety
l 31. srpna od 14:00 hod. 

ZŠ Lety, Karlštejnská 571

V měsíci květnu ožila letovská náves pestrými akcemi.   Foto Bára Tesařová

Ani jsme se neotočili  
a už jsme v polovině roku 2022
Mám radost, že letošní rok se vyznačuje pokračováním rozjetých projektů, které se daří 
posunovat lépe či s větším nasazením k jejich finále i přes všechny světové komplikace 
a ekonomickými turbulencemi s tím spojenými.

 Příprava na rozjezd  
fungování tříd ZŠ

V květnu proběhly zápisy do školy. Zatím se 
nám rýsují čtyři plně obsazené třídy – dvě 
třídy první, jedna malotřídní se staršími dět-
mi a jedna třída přípravná pro předškoláčky, 
kde může být 10 – 15 dětí maximálně. Velmi 
děkuji oběma paní ředitelkám a Markétě 
Huplíkové za všechnu energii, kterou věnují 
našemu velkému společnému projektu, aby 
děti i jejich rodiče, ale také noví učitelé byli 
od počátku ve škole spokojení.

 Účast v soutěži Stavba roku

Stavbu budovy základní školy jsme přihlásili 
do soutěže Stavba roku, jejíž vyhlášení se 
bude konat v průběhu letošního podzimu.

 Chodník a komunikace

Vedle zásadního projektu základní školy 
proběhly práce v souvislosti s dokončením 
chodníku u třech lip a také příprava na dvě 
velké investiční akce spojené s opravou 
povrchu ulic Kejnská a v Kanadě a V Průho-
nu. Obě začnou v průběhu prázdnin a budou 
spojené s informativními schůzkami obyvatel 
ulic v souvislosti s organizací a koordinací 
výstavby a dopravy.

 Semafor a veřejné 
osvětlení u Lidlu

Po dohodách se zástupci společnosti Lidl 
bude do majetku obce převeden semafor nad 
přechodem pro chodce přes ulici Pražská 
u prodejny Lidl včetně jeho příslušenství a to 
i z důvodu, že k rozvaděči semaforu bude 
nově připojeno i devět lamp veřejného osvět-
lení, které se v průběhu května postavily nad 
chodník kolem komunikace II/115.

 Dobíjecí stanice  
pro elektromobily

Na parkovišti u nové školy budou v průběhu 
léta zprovozněna dvě parkovací místa pro 
elektromobily a jejich dobíjení. Dobíjecí sta-
nici bude provozovat společnost ČEZ.

 Z-box u knihovny

Se zástupci společnosti Zásilkovna jsme 
dohodli umístění Z-boxu u parkoviště mezi 
knihovnou a mateřskou školou. Z-box bude 
mít vlastní fotovoltaické dobíjení a celkem 
šest samostatných boxů, aby bylo možné si 
zásilky zasílané přes tuto společnost kdykoli 
vyzvednout bez omezení otevíracích hodin 
kamenných obchodů.

 Rozjezd nové společnosti  
na svoz odpadů

S velkým očekáváním vyhlížím měsíc červe-
nec, kdy by se měla rozjet nová auta obecní 
společnosti POBERO a začít svážet odpad 
našich obcí. Obec Lety je na tento start již teď 
dobře připravena i ve spolupráci vás, našich 
občanů, kteří jste pomáhali očipovat nádoby 
na odpad. Moc děkujeme!

 Kulturní a sportovní léto  
v Letech

Jsem opravdu nadšená kolik kvalitních sportov-
ních akcí si u nás připravujeme – o tom se dočte-
te na stránkách tohoto nového vydání Letováku.
Těším se na léto, těším se, že uzavřením první 
kapitoly stavby a vybavení prvního stupně 
základní školy otevíráme kapitolu druhou 
– její oživení malými školáky a zároveň třetí – 
dostavění stupně druhého včetně tělocvičny. 
Věřím, že je dobré hledat si důvody z čeho se 
těšit a na co se těšit.  Bára Tesařová
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VÍTE, ŽE…

• Za minulý rok společnost Help TeX od-
vezla z naší obce 3500 kg charitativního 
textilu (červené kontejnery ul. Prostřední 
a ul. Požární). 

Ptali jsme se starostky Báry Tesařové
Nová svozová společnost POBERO, která 
bude svážet odpady v Letech od července 
2022 bude vybavena nejmodernější tech-
nikou. Jednotlivé popelnice se budou vážit 
a množství odpadu pak bude možné spárovat 
s konkrétní nemovitostí.
Očipování nádob RFID čipy napomůže 
k detailnějšímu sledování množství a složení 
odpadů obce a může tak napomoci pro další 
rozhodování, jak optimalizovat obecní systém 
– jak v ohledu nastavení způsobu zpoplatnění 
odpadu, tak četností svozu či optimalizování 
tras vozidel.
S ohledem na potřebu rozlišení nádob, které 
mají být sváženy společností POBERO, je tře-
ba nádoby označit, ať již samostatnými RFID 
čipy, tak samolepkami s logem POBERO. 
Samolepky budou graficky odlišovat nádoby 
občanů od nádob na živnostenský odpad 
(podnikatelé zahrnutí v obecních systémech 
či mající smlouvu se společností POBERO). 
Z tohoto důvodu musí být očipovány všechny 
popelnice v naší obci.

Čipování provádí obec na své náklady během 
měsíců května a června, aby v červenci 
byly všechny popelnice připraveny na nový 
systém. Děkujeme všem obyvatelům za spo-
lupráci a umožnění zaměstnancům obce 
přístupu k popelnici a jejímu očipování.

Další krok k efektivnějšímu  
hospodaření s odpady
Pro správné nastavení celého odpadového 
hospodářství je pro nás důležité vědět, kolik 
odpadů vyprodukujeme, kolik ho budeme 
moci zrecyklovat, kolik tun odpadu budeme 
muset skládkovat (to je ta nejdražší varianta), 
ale také záleží na tom, kolika trvale hlášenými 
obyvateli toto množství podělíme. Klíčové je 
totiž množství odpadů připadající na jednoho 
trvale hlášeného obyvatele. Obyvatelé žijící 
v Letech, kteří zde nejsou přihlášení, tak 
výrazně zvyšují množství odpadů připadající 
na jednoho obyvatele.
Proto apelujeme na obyvatele žijící v Letech, 
přihlaste se k trvalému pobytu. 
 Bára Tesařová, starostka obce

Vandalství

V areálu FK Lety se nějaký hlupák rozhodl, že 
mu z neznámých důvodů překáží kryt na jisti-
či od závlahy. Zřejmě proto došel k závěru, že 
jej musí rozbít. Výsledkem je, že jsme museli 
nechat vyrobit kryt nový a poškozený vymě-
nit. Duševní pochody těchto individuí jsou 
naprosto nevypočitatelné a neuvěřitelné!
Děkujeme Karlu Mužíkovi za výrobu nového 
a bytelnějšího krytu.  Jiří Kárník

Co vše nás zaměstnává

Například skelná vata v kontejneru na sběr 
bílého skla. Kontejner na sklo upěchovaný 
pytli skelné vaty nebylo možné vyvézt, a tak 
zaměstnanci vyvážející firmy čekali až obec 
nečekaný „poklad“ z kontejneru odstraní 
a uvolní místo pro výsyp bílého skla, které 
jediné tam patří. Nebojme se využívat sběrné 
místo v ulici Polní pro odpad, který do kon-
tejnerů na tříděný odpad nepatří. Nevytvářeli 
bychom opravdu nebezpečné situace pro pra-
covníky obce, kteří by svůj čas mohli využít 
úplně jinak ve prospěch nás všech.  (mh, bt)

Od 12. června dochází k úpravám jízdného 
na linkách v systému PID ve Středočeském 
kraji. Nejvýznamnější změnou je zrušení 
bezplatné přepravy pro seniory nad 70 
let v autobusech a sjednocení podmínek 
pro tuto věkovou kategorii v autobusech 
a vlacích PID. Senioři nad 70 let budou nově 

platit poloviční jízdné, tedy stejně jako nyní 
senioři od 65 let. Další novinkou je zavedení 
výhodných krátkodobých i jednodenních 
jízdních dokladů pro přepravu jízdních kol 
a speciální zlevněné jízdné bude zavedeno 
pro účastníky odboje a odporu proti komu-
nismu a válečné veterány. 

Senioři za polovinu a výhodné 
jízdenky pro přepravu kol

Proč čipujeme popelnice?

Zklidnění dopravy dokáže vzbudit emoce
Všichni se shodneme, že omezit a zklidnit 
dopravu potřebujeme. Otázkou je, jakým 
způsobem. Značky s max. rychlostí 30 km/
hod. už dávno nefungují. Existují efektivnější 
prvky, které je ovšem potřeba přizpůsobit 
charakteru té které komunikace. Využít 
můžeme mnoho způsobů – instalovat zpo-
malovací pásy či objížděcí šikany, vytvořit 
parkovací místa v silnici, vyvýšit celou křižo-
vatku či zavést jednosměrný provoz. Takové 

návrhy se objevily na schůzce s projektan-
ty společnosti PPU spol. s.r.o. 4. května 
na křižovatce ulic K Lesíku a K Libří. Účast 
byla hojná. Projektanti bedlivě vyslechli 
názory obyvatel, a především jejich praktic-
ké zkušenosti, které do projektu postupně 
zapracovávají. Prvním výsledkem je vyvýšení 
a odvodnění křižovatky ulic K Berounce 
a Prostřední.  
 Markéta Huplíková

Parkování u nové budovy ZŠ a MŠ Lety
Apelujeme na rodiče, aby při dovážení a vyzvedávání dětí u nové budovy Základní školy 
a mateřské školy Lety využívali k tomu určené, nově zbudované parkoviště před hlavním 
vchodem školy v ulici Karlštejnská. Zeleň podél ulice K Lesíku není pro parkování 
vozidel určena. Děkujeme, že respektujete pravidla silničního provozu a udržujete 
pořádek v naší obci. 
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K U L T U R A

11. 6. od 9:30 hod., areál Sokola Lety 

Rodinný desetiboj

Sportovní akce pro celou rodinu! Cílem je setkání členů i nečlenů 
Sokola, změřit síly v různých sportovních disciplínách, přivést více 
dětí ke sportu, a ukázat jim, že sport může být zábava i výzva zároveň. 
Sportovní aktivity jsou složeny z klasických sportovních disciplín jako 
je: běh přes překážky, hod oštěpem, vrh koulí skok do dálky, přeskoky 
přes švihadlo, šplh na tyči, laně atd.   www.sokollety.cz 

24. 6. od 16:00 hod., srub U Kocoura

Netradiční taneční odpoledne u srubu
Divadélko Romaneto s programem „Písničky pejska a kočičky“ pro 
děti, pasování předškoláků MŠ Lety na školáky a jejich závěrečná 
vystoupení. Vše provází dětská diskotéka Oldy Burdy se soutěžemi 
na oslavu konce školního roku pro děti z Letů a okolí. 

28. 6. od 8:00 hod., areál Sokola Lety

O pohár všestranosti 
V areálu Sokola je připraveno 10 stanovišť, kde si děti ve věku 5-14 let 
vyzkouší různé disciplíny: vrh koulí, skok do dálky, hod oštěpem, 
překážkový běh, sprint atd. V minulých letech se této sportovní akce 
účastnilo kolem 60 – 80 dětí.  www.sokollety.cz

2. 7. od 9:00 hod., areál Sokola Lety

Nohejbalový turnaj

Sportovní klání v nohejbalu v areálu TJ Sokol Lety, kde je možné se 
jako tým o 3 členech přihlásit a změřit síly v této disciplíně.  
 www.sokollety.cz.

23. 7. od 19:00 hod., srub U Kocoura

Blues na hrázi – koncert After 40  
a Dobi Boyz u srubu

Tradiční letní koncert Blues na hrázi č.9 je tu. Jára Kocour má 
desetileté výročí od doby, kdy poprvé otevřel okénko u srubu. Pro 
tuto příležitost si skupina After 40 připravila malé překvapení a jako 
předkapelu pozvala dobřichovickou skupinu Dobi Boyz. Jsou to sice 
mladí hudebníci, ale již se stali ve svém okolí velice populární. Mají 
v repertoáru skladby známých rockových kapel, ale i skladby vlastní. 
Dobi Boyz začnou v 19:00 hod. a od 20:00 hod. zahraje bluesrocková 
formace After 40. Vstupné je dobrovolné. Jarda Kocour určitě připraví 
něco dobrého na grilu, takže všechny srdečně zveme! 
 Karel Gemperle, After 40

Prázdninové cvičení  
na vodě i ve studiu

Vyzkoušejte cvičení na paddleboardech, které otestuje vaši stabilitu, 
schopnost koncentrace, koordinaci i sílu. Připravte si plavky a dobrou 
náladu. Že nemáte předchozí zkušenosti? Nevadí. 
Lekce probíhají u řevnické lávky – mola a půjčovny paddleboardů  
– ve vybraných termínech: úterý 12. 7., 26. 7., 2. 8., 16. 8.
Ranní lekce od 8 do 9 hod. a večerní od 18:15 do 19:15 hod. 
Kdo má raději pevnou půdu pod nohama může využít celé léto lekce 
Pilates ve studiu Pohni s Lety v OC Lety, a to každý čtvrtek od 8 do 9 hod.  
(vyjma 7. 7.)  www.pohnislety.cz

Kulturní a sportovní léto v Letech
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Co pro vás, Zdenko, znamenají hory?
Ono ani tak nejde o hory, jako o přírodu 
ve všech jejích podobách. Už jako malá holka 
jsem sbírala minerály. Ne drahokamy, ale 
cokoli mě zaujalo, prostě šutry. Kameny byly 
všude. Možná to byl první signál. Vždy se mi 
líbily výhledy. Nejlépe shora dolů, do dál-
ky. A když jsme někam cestovali, lákaly mě 
takové ty nenápadné odbočky někam. Kam 
vedou? Bude tam les, paseka nebo závora?

A Váš vztah k lezení?
S lezením jsem do svých 30 let neměla žádné 
zkušenosti. Sice jsem pracovala pro outdoo-
rovou firmu, ale byla jsem spíše „kavárna“. No 
a potom jsem se zamilovala do lezce. Osobně 
jsem takový lezec – turista s heslem: cesta je 
cíl. Moc mě baví jezdit do lezeckých oblastí, 
spát v lese a mýt se v řece. Vařit na vařiči 
a zběsile kombinovat potravu podle obsahu 
bedny. Baví mě lidi, které potkáváme kamkoli 
vyjedeme. Lezu pro radost.

Jak jste se ocitla v našem kraji?
Již přes 40 let jezdím na druhou stranu Brd 
do Masečína. V dobách chataření na žádné 
velké výlety nebyl čas. V pátek zabalit Žigulíka, 
nakoupit vepřovky a hurá do rachoty. Okolo 
chaty je pořád spousta práce. A ty záhony…. 
Jako děti jsme tady měly ráj. Rodiče budovali 
a pleli a my jsme chodily jen k jídlu. To, že 
máme za zády celý krásný brdský hřeben, nás 

vůbec nezajímalo. Jak Brdy, tak i údolí Kocáby 
a meandry Vltavy jsme s rodinou začali 
objevovat, až když jsme tu chajdu přebudovali 
na bydlení a začali v Masečíně bydlet. 

A přiblížili jste se k Letům…
Protože máme rádi přírodu, turistiku, obje-
vování přírodních krás a hlavně lezení, byly 
např. Čertovy skály u Černolic jednou z prv-
ních lezeckých lokalit, kterou jsme vyzkoušeli. 
Nyní se Černolice začaly objevovat v našem 
každodenním dojíždění do práce. Naše práce 
je totiž i našim koníčkem a v Letech u Dobři-
chovic jsme si otevřeli obchod. 

Jak vznikl Lezec shop?
Doména lezec-shop.cz je historicky součástí 
největšího českého webu pro lezce lezec.cz. 
Naše rodina do lezec-shopu vstoupila v roce 
2014 a postupně jsme web lezec-shop.cz úplně 
přebudovali a naplnili zbožím a službami.

Jak funguje rodinná spolupráce?
V outdooru se pohybujeme profesně i osobně 
již vlastně celá desetiletí a doufám, že u toho 
i zůstane. Funkce máme dokonale rozdělené, 

já se starám o vzhled obchodu, o komunikaci 
s okolím a jsem k ruce všude, kde je zrovna 
potřeba. Ota, můj muž je CML, centrální 
mozek lidstva, Linda, dcera, se stará o zboží, 
o komunikaci, a vlastně i o nás dva. Nemůžu 
vynechat náš tým na prodejně, který dokáže 
vytvořit tak příjemnou atmosféru, že někteří 
zákazníci ani nechtějí odejít domů. No a v zá-
kulisí se skrývá skvělý tým, který bleskově 
odbavuje e-shop. Bez těchto lidí, přátel, 
bychom vůbec nemohli existovat.

Oslovujete i místní  
s pracovními příležitostmi?
Se skalní základnou zaměstnanců jsme do Letů 
již přišli od nás, z Masečína. Další lidi se sna-
žíme oslovovat v okolí prodejny, aby nemuseli 
cestovat. Využíváme například aplikaci Práce 
v okolí, míváme na obchodě vylepený inzerát 
nebo se poptáváme. Máme také síť mladých 
brigádníků. V každé práci, kde je více lidí, není 
jednoduché vyladit ideální rovnováhu, ale 
snažíme se, aby byli všichni spokojení.

Jsem turista s heslem 
»Cesta je cíl«

Vše na hory, ferraty a do kempu – přírodou 
ověřené outdoorové oblečení, obuv a vybavení 
pro horolezce, skialpinisty, ale i běžnou turistiku 
a kemping. To je Lezec shop, který sídlí v Letech 
v Karlické ulici. Kdo ve skutečnost stojí za tímto 
jedinečným projektem, který propojuje vybavení 
pro horolezce i „normální turisty“ s praktickými 
radami, co za přírodní krásy a jakým způsobem 
můžeme objevovat? Povídali jsme se Zdenkou 
Vaškovou, která spolu se svojí rodinou Lezec 
shop provozuje.

Zakládáme si na tom, že dokážeme každému poradit. 
Co nevíme, zjistíme.“

Vaškovi lezou.
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Překvapilo mne, že máte i půjčovnu  
a servis pracovního vybavení?
Kromě obchodu a e-shopu máme půjčov-
nu outdoorového vybavení, např: ferratové 
sety, sněžnice, cepíny atd. Poskytujeme také 
certifikovaný servis pracovního vybavení pro 
všechny kominíky, arboristy, stavaře, výškové 
pracovníky, apod.

Jak se Vám provozuje v Letech?
V Letech a jejich okolí máme dost přátel, kteří 
zde žijí. Ani jsme netušili, kolik jich je. Je 
příjemné, když se staví na kus řeči a výborný 
dortík od sousedů z kavárny. Líbí se nám, že 
máme takové malé náměstí se skvělými sou-
sedy. Zatím se pořád rozkoukáváme, v okolí 
to hodně žije. Cítíme se dobře.

Jaká je filosofie Lezec Shopu?
Snažíme se najít pro všechny to, co právě 
potřebují. Na prodejně je to péče o zákazníka, 
příjemný zážitek již při výběru zboží. Vzdě-
láváme se, testujeme, sdílíme. Co nemáme 
přímo na prodejně, máme na e-shopu. Zá-
kazníci si mohou zboží objednat na prodejnu, 
vyzkoušet a v klidu se rozhodnout. V e-shopu 
se snažíme o rychlé dodání, jednoduchý pro-
ces nákupu a nekomplikované řešení výměny 
či vrácení zboží. Radíme s výběrem pomoci 
online chatu.

Dokážete i poradit, kam vyrazit  
na túru, kde se dobře leze?
Lezec-shop má největší výběr tištěných lezec-
kých průvodců prakticky na celý svět. Máme 
knihy s popisy dálkových treků, zimnich 
i letních túr i ferratových cest u nás i v Evro-
pě. Náš blog je studnice informací, testování 
výrobků, tipů na cesty atd.

A Váš oblíbený okruh zájmu?
Já bych mohla klidně zavést gurmánské okén-
ko, protože jsem také mlsná. Například po-
kud pojedete za lezením do Frankenjury, což 
je nádherná část Německa hned za hranicemi 
s naší republikou, doporučuji místní rodinné 
hospůdky a také malé lokální pivovary. To by 
bylo na celý další článek. Kdo ještě neochut-
nal Schäufele….

Kde se vám líbilo nejvíc?
Nemůžu vybrat jedno místo, ale velký zážitek 
byl zájezd do Norska.

Kde to byla pro Vás největší výzva?
Výstup na Watzmann, který popisuji na na-
šem blogu.

Kde Vás zaujala příroda?
Moc krásný je podzim ve vnitrozemí Istrie 
a kouzelné je Slovinsko a Triglavský národní 
park.

Vaše srdcovka?
Mám dvě. Arco, což je centrum všech outdo-
orových sportů na severu Lago di Garda v Itá-
lii, a řecký ostrov Kalymnos, kde je lezecký 
a gurmánský ráj.

Jak se Vám daří plánovat  
společné rodinné dovolené?
Při plánování dovolené u nás každý rok 
vyvstává boj o uspokojení potřeb všech 
„účastníků zájezdu“. Nastíním priority členů. 
Manžel Ota: skromný hoch, jako zástupce le-
zecké části výpravy a hledač lezeckých oblastí 
nesmí mít vedro, zato dobré lezení. Já, Zden-
ka: lehce brzdící faktor a odvaděč od lezení, 
ale výborný tipař výletů a navigátor hledám 
krajinu zvoucí k takovým túrám, aby bylo 
vidět shora dolů, přírodní a kulturní zajíma-
vosti, alespoň trochu teplo a “koupačku”. Syn 
Otakar: dorostenec, na kterém momentálně 
zkoušíme, co jedinec v pubertě vydrží. Majda 
o něco mladší dcera, která se žene do všeho, 
jen u toho dost mluví. Děti mají jasné prio-
rity: aby to nebylo moc do kopce, koupačka 
nejlépe s paddleboardem, aby tam byly stro-
my, na které jde zavěsit hamaka a samozřejmě 
kvalitní wifi, což mnohdy musí oželet, dost 
často v místech našeho pobytu není ani signál 
telefonní. Potom nastává detox.

Jaké lokality byste doporučila 
rodinám s dětmi?
S dětmi se dá dělat prakticky všechno, jen 
vám občas již nezbydou síly na vlastní výkon. 
Vybrat konkrétní místa je těžké, hlavně by se 
cíl měl přizpůsobit schopnostem účastníků. 

U ferrat s dětmi je nutné dobře nacvičit tech-
niku a nepřeceňovat jejich síly, výšku a také 
psychiku. Začít opravdu lehkými cestami. Ro-
dič by měl mít již sám zkušenosti, a to samé 
se týká lezení. Nastudovat oblasti, obtížnost, 
počasí, mít v pořádku vybavení. Pro začáteč-
níky bych doporučila kurzy nebo zkušeného 
průvodce. S turistikou je to jednodušší, už jste 
byli v Tiských stěnách na Děčínsku, nebo jste 
prozkoumali Broumovsko? Ne? Tak máte cíl. 
Boty, batoh a jde se. Najdete i místa bez lidí.

Vaše záliby?
Já vlastně nevím, co dříve, a záliby oddaluji 
podle fyzických možností. Zatím veškeré 
volno trávíme v přírodě. Až budu utahaná, 
vrátím se k malování a různým rukodělným 
činnostem. Výrobě šperků, šití. Ráda čtu. 
To jde i v lese, nebo v Norsku, kde je ještě 
v jedenáct večer světlo. Věnuji se dětem, ale 
ty už odrůstají, tudíž se tak pomalu opět 
rozkoukávám.

A co vaše domácí malá farma?
Myslíte havěť darmožroutskou? Dvě morčata 
a zakrslý králík (kdo bude kydat?), želva, 
kterou mám od první třídy a miláček kočka. 
Nebo spíš havěť užitečnou? Máme novou 
partu slepic. Staré jsou v polévce. Zatím to 
zvládáme díky dědovi, který s námi bydlí 
a pečuje, když jsme na cestě.
Děkuji za rozhovor a přeji,  
ať stále vše zvládáte.  Markéta Huplíková

Pro mě je nejlepší, když se věci dějí 
rychle, než začnu pochybovat  
a moc se ve věcech vrtat.“

Adrenalin

Zdenka s rodinou.
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Pěšinka se  
na den proměnila 
v “obchodní třídu”

Máme radost, že jsme i letos mohli 22. 
května uskutečnit další ročník jarní Garage 
Sale v Letech. Díky obrovskému zájmu o to, 
udat své poklady, nám už i ulice Na Pěšince 
byla malá, proto se někteří prodejci rozhodli 
tentokrát prodávat i v přilehlé Řevnické ulici! 
Na Pěšince to tentokrát opravdu žilo! Nabíd-
ka prodávajících byla pestrá a k tomu se Food 
truck Dobrá naděje opět postaral o vyladěné 
meníčko, které zkrátka nemělo chybu! Moc 
děkujeme Letům a paní starostce za podporu 
a zajištění zázemí, prodávajícím za to, že nás 
v tom nenechali samotné a všem příznivcům 
našeho GS za to, že přišli a vytvořili zase tak 
skvělou atmosféru. Děkujeme moc všem, 
kteří nám dali zpětnou vazbu – z pozitivních 
ohlasů hádáme, že na podzim se zase uvidí-
me! Už teď se na všechny moc těšíme. 
 Za tým GS Katka Lenk a Míša Brunclíková

Prostor se jen hemžil děsuplnými a strach 
nahánějícími strašidly. Zábava rozhodně ne-
vázla. Kdo “netrsal” na Oldovy hitovky, ten se 
zabavil na super atrakcích, které pro všechny 
zajistil Petr Ostatek. Petře, patří ti velký DÍK.
A že byl zájem veliký, dokazovaly neustále davy 
nadšených čekajících, až na ně přijde řada. Malí 
si užívali na kolotoči, trochu větší na skákacím 
hradu a ti nejostřílenější si troufli zdolat nafu-
kovací tsunami, na jejíž vrchol ve výšce 8 metrů 
se ovšem vyšplhali jen ti opravdu nejlepší 
borci. A pak už fííííí dolů a žuch do nafukovací 
peřiny. Kdo byl šikovný, zasloužil si gumového 
pavouka nebo zombie lízátko. Kdo chtěl další 
sladkosti, musel se snažit víc, nebo soutěžit 
s Oldou, házet vlaštovkou, hádat pohádky 
nebo hodně vytrvale tančit s balónkem u hlavy. 
Všichni se vyřádili dokonale.
A že hranice zábavy překračují i mezinárodní 
hranice, dokázala obrovská účast „našich“ 
Ukrajinců, kteří byli pozváni, aby se i jejich 
děti dosyta pobavily. Doufejme, že jim akce 
udělala radost a že se jim aspoň na chvíli 
podařilo zapomenout na trápení, kterým si 
všichni z nich v současné době prochází.

Prosluněnou neděli 1. května se děti spolu 
s rodiči vydali na pohádkovou cestu z království 
karlického do království letovského. Nama-
lovat si na startu obličej a hurá vstříc úkolům 
Křemílka a Vochomůrky, Dlouhého, Širokého 
a Bystrozrakého, lesních skřítků, čarodějnic, 
čertů, pirátů i námořníků. Velké díky pat-
ří zkušeným pohádkovým postavám týmů 
Jojogym, Atletiky Dipoli, karlického obecního 
úřadu, MŠ Lety, letovským hasičům, Lesnímu 
klubu Bukovka, Městečku i nadšeným rodinám 

z rodinného centra Leťánek. Díky jejich různo-
rodým aktivitám prošly děti hladce až k vysně-
ným pouťovým atrakcím a bohatému programu 
na návsi v Letech. V cíli je čekala temná dračí 
sluj, nádherné princezny, truhla plná zlata a pa-
máteční medaile. Hejblík s Hejbličkou roztančili 
a rozesmáli nejmenší děti, dobřichovičtí Dobi 
Boyz rockově přitvrdili, aby vytvořili prostor 
úžasnému kouzelníkovi Jakubovi, který děti 
doslova zdvihl ze země. Chvílemi se zdálo, že 
se ztratí v davu nadšených dětí. Poklidné tvůrčí 

dílny spolu se závěrečným vystoupení kapely 4 
Kafky podtrhlo pohodovou, barevnou atmosfé-
ru 11. ročníku Pohádkového lesa.
Děkujeme všem nadšeným pomocníkům 
z řad rodičů, obcím Lety a Karlík za úžas-
nou podporu, autodopravci Danu Maturovi 
za hladký převoz ke startu a letovským 
hasičům i městské policii Řevnice za zajiště-
ní bezpečnosti. Děkujeme za rozzářené tváře 
dětí a těšíme se příští rok 1. května opět 
na viděnou.   Markéta Huplíková

Pohádkové putování přilákalo přes 500 dětí

Fotbalová diskotéka 
byla hodně netradiční
Čarodějnický rej si den před svým upálením přišlo užít mnoho 
malých čarodějnic a čarodějů. Celá veselice se konala 
na fotbalovém hřišti, i když tentokrát tu o fotbal vůbec nešlo.

Děkujeme FK Lety a především Pet-
ru Ostatkovi za perfektní organizaci již 
tradiční akce. Oceňujeme skvělé inovace 
a úsilí, které Petr vynaložil pro zábavu dětí 
našich i „přespolních“ a těšíme se příští rok 
na nová překvapení.   Jana Šilhavá
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Vždy je bavilo míchat různé hudební styly. 
Vytvořili si tak vlastní, nezaměnitelný 
zvuk, podobně jako kapely EMF, Faith No 
More nebo třeba Bestie Boys. Předskako-
vali s úspěchem rozličným kapelám, např. 
Liquido, Young Gods, Killing Joke, ale také 
dlouhých šest let kapele Tři sestry. Na jejích 

albech se objevuje řada hostů, mezi nimi 
Wohnout, Divokej Bill, Vypsaná Fixa, Xavi-
er Baumaxa, aj. Z posledního alba Civili-
zační 3000 můžete i díky nevyzpytatelným 
posledním dvěma rokům vidět videoklipy 
k mnoha písním na Youtube – Zkouška 
Sirén, Civilizační. (zdroj: bandzone.cz)

Do Letů zavítala 
kapela LETY MIMO

Naposledy jste v Letech koncertovali na Má-
jích v roce 2019. I tehdy probíhalo Mistrov-
ství světa v ledním hokeji, ale počasí nám 
letos mnohem více přálo.

Jaké to bylo hrát opět v Letech?
Přímo v Letech moc příležitostí k hraní nemá-
me, hráli jsme spíše v okolí třeba v Řevnicích 
na Rockovém slunovratu a nebo v Dobřicho-
vicích na Jezu dobré naděje a i když tu už přes 
dvacet let nebydlím, vždycky rádi do mého 
rodiště zavítáme a hezky si to tu užijeme.

Co se u vás za ty tři roky změnilo?
Zrovna jsme ve stádiu příprav na novou 
desku. Bude to takové malé ohlédnutí za naší 
dvacetiletou kariérou. Deska bude víc elektro-
nická a objeví se na ní i starší písně v novém 
kabátě, také úplné novinky.

Všimli jsme si Aničky – nové tváře 
v kapele, která publikum zaujala 
nevšední hrou na violoncello a sklidila 
nadšený potlesk.
Máme teď takové dvě koncertní podoby, jednu 
elektrickou až elektronickou a druhou akustic-
kou. Akustický set jsme obohatili o violoncello, 
na které hraje právě Anička a jde jí to náramně.

Co na to ona?
Anička má klasické vzdělání na konzervatoři 
a s námi se může trochu odvázat. Myslím, že 
ji to baví a pro nás je to velké oživení.

Unplugged koncerty. Jak k nim došlo? 
My už unplugged hrajeme poměrně dlouho, 
začalo to jako vánoční akustické tour a teď to 
tak v poměru jedna ku čtyřem ve prospěch 
elektrických koncertů střídáme.

Na co nového se můžeme těšit?
Připravujeme novou desku, která by měla 
vyjít po prázdninách. S tím rozjíždíme 
i crowdfundingovou kampaň na Hit hitu, kde 
si mohou fanoušci desku předplatit a do-
stanou i zajímavé odměny. Plánujeme také 
vydat novou nahrávku na MC kazetách, jako 
takovou raritku. 
Držíme palce.   Markéta Huplíková

Ptali jsme se Letováka 
Mirka Cvancigera (kytara)

Úspěšná kapela, jejíž členové pocházejí z Letů a Mimoně, 
hraje již přes dvacet let. Letošní letovské Máje oživila 
netradičním unplugged koncertem s violoncellistkou Aničkou.

T.J. SOKOL LETY

TENIS PRO SENIORKY  
A SENIORY

 
 Sportem pro dobrou náladu a vitalitu

Každý čtvrtek od 9:00 do 10:00,
začínáme 9. 6. 2022.

Přijďte vyzkoušet první trénink zdarma.

Cena: 1.000 Kč + 200 Kč členský poplatek Sokola
Kontakt: Renata Tesařová, 

tel.: 734 717 671, lety@sokol.eu
Těšíme se na Vás!

župa Jungmannova
Sokolská 12, 252 29 Lety
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1. 7. – 31. 8. / 9 – 17 hod. 
areál Sokola Lety

Během letních prázdnin budou probíhat 
příměstské sportovní kempy určené pro děti 
ve věku 4 - 15 let. Základem je tenis a k tomu je 
vždy přidán doplňkový sport jako je cyklistika, 
míčové hry, in-line bruslení, skateboarding 
či orienťák. Více informací na www.sokollety.
cz. Cena za kurz začíná na 2 900 Kč. Sportovní 
kurz probíhá denně od 8.30 do 16.00 hodin. 
Je skvělý nejen pro děti pravidelně sportující, 
ale i pro úplné začátečníky všeho věku. Aby 
si každý mohl vyzkoušet různé druhy sportů 
a dovedností. Sportovní trénink je zaměřený 
na zlepšení techniky, fyzické kondice, rozvoj 
motoriky a síly. To vše samozřejmě s ohledem 
na výkonnost a věk dětí. Snahou je děti přilákat 
ke sportu jako takovému příjemným a milým 
přístupem, nikoliv jen drillem a přísností. 

I proto naše výuka často probíhá formou her 
a soutěží. Samozřejmě nezapomínáme ani 
na odpočinek. Po celé léto bude pro děti při-
praven bazének, trampolína nebo prolézačka. 
V případě nepřízně počasí máme připraven 
náhradní program. Děti mají zajištěn oběd, 
dopolední i odpolední svačinu a pití po celý 
den. Na kurzu je vždy závěrečný turnaj o ceny, 
kde děti mohou vyzkoušet nově získané do-
vednosti a samozřejmě vyhrát pohár. 

TERMÍNY LETY

 7. – 8. 7. tenis klasik

 11. – 15. 7. tenis a míčovky

 18. – 22. 7. tenis a kolo a skate

 25. – 29. 7. tenis a in-line

 8. – 12. 8. tenis a kolo a skate

 15. – 19. 8. tenis a orienťák

 22. – 26. 8. tenis a kolo

 29. – 31. 8. tenis klasik

Co bylo letos trochu jinak...
Letos poprvé jsme měli v naší Školince také 
předškoláky, kterým jsme se individuálně 
věnovali a chystali pro ně tzv. předškolní pří-
pravu. S těmi se už letos rozloučíme a popře-
jeme jim mnoho úspěchů ve škole. 
V únoru a březnu k nám přišly na některé 
volné dny děti z Ukrajiny. Jejich adaptace 
do kolektivu proběhla bez větších obtíží. 
S dětmi jsme nejprve komunikovali pomocí 
hledání ukrajinských slov ve slovníku, ukazo-

Anglický příměstský 
tábor pro děti  
s rodilými mluvčími

Camp Avengers 2022 
11. – 15. 7. / 18 – 22. 7 / 25. – 29. 7. 
knihovna Lety

Camp Avengers pomůže vašim dětem 
s osvojením komunikačních schopností 
v anglickém jazyce v přátelské atmosféře. 
Zaměřujeme se na přirozený způsob učení 
kombinací interaktivních her, soutěží, sportu, 
hudby a dalších aktivit spojených s tvůrčím 
potenciálem dětí. Na táboře se budou děti 
učit angličtinu za pomoci rodilých mluvčí 
i česky hovořících lektorů a oddílových ve-
doucí. K dispozici jsou 3 turnusy. 
Cena 5 000 Kč včetně stravy a materiálů 
(sleva pro sourozence)
facebook: tyajaenglishcorner
e-mail: tyajaenglishcorner@gmail.com
telefon: 737 190 337 

Co vše nás v NONĚ čeká?
Milí Letovští, další školní rok uplynul rychle jako voda. My 
ve Školince Nona si užíváme posledních týdnů, jezdíme na výlety, 
vyrážíme do přírody, zkrátka se radujeme ze slunečných dnů.

TEMATICKÝ PRÁZDNINOVÝ PROVOZ  

ŠKOLINKY NONA 

 11. – 15. 7. Tajemství starých řemesel 

 18. – 22. 7. Putování za lesními skřítky 

 25. – 29. 7. Pohádkové království 

 1. – 5. 8. Cesta do fantazie 

 8. – 12. 8. Cesta kolem světa  

  aneb návštěva všech světadílů 

 15. – 19. 8. Cesta do hlubin aneb co se děje  

  pod vodou – tak si přijďte zašplouchat

váním a nápodobou, ale ony se velmi rychle 
naučily také slova česká. Obohacovali jsme 
se navzájem. České děti učily děti z Ukrajiny 
česky a ony zase naučily nás pár ukrajinských 
slov. České děti díky přítomnosti ukrajin-
ských dětí také lépe pochopily situaci, která 
se děje ve světě. Zjistily, že mají ve své školce 
děti, o kterých se všude hovoří. A také to, že 
„děti české jsou stejné jako děti ukrajinské“. 
Velmi rychle se s nimi skamarádily, přijaly je 
mezi sebe a z toho máme velkou radost!

Adaptační režim v NONĚ
Ačkoliv nám odchází téměř celá jedna třída 
Pejsků, přihlášky s nově příchozími dětmi se 
nám kupí a volná místa budou brzy naplněna. 
Na jaře u nás proběhl Den otevřených věří, 
na který dorazilo mnoho rodičů s dětmi.
Otázky se nejvíce týkaly adaptačního režimu 
dětí v Noně, a tak jsme se rozhodli zmínit 
jeho průběh i v Letováku. Nově příchozí dítě 
do Nony dochází každý den do 10 hodin, 
ačkoliv je třeba přihlášené pouze na dva nebo tři 
dny v týdnu. Jakmile si zvykne a zvládne tento 
režim, prodlouží se jeho doba pobytu v Noně 
na celé dopoledne do 13 hod. Jakmile i toto 
zvládne bez problému, zahájí se taková docház-
ka, jakou si rodič při podání přihlášky dítěte 
zvolil. Pokud nastanou jiné obtíže či problémy 
během adaptačního režimu, řešíme vše indivi-
duálně podle potřeb dětí po domluvě s rodiči.

Zahradní slavnost
16. 6. se sejdeme s rodiči a dětmi na závěrečné 
slavnosti na naší zahradě, kde se se všemi před 
prázdninami rozloučíme, společně si zatančíme 
a zazpíváme. V létě se pak těšíme na prázdni-
nový provoz. Více informací o prázdninovém 
provozu na www.skolinkanona.cz. 
 Váš tým ŠKOLINKY NONA

Příměstské sportovní kempy  
v areálu Sokola Lety a okolí
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Milí letovští hasiči, ráda bych vám poděkovala 
za ukázku vaší práce pro děti z letovské školky 
u srubu. Jsem ráda, že jsme po dvou letech 
mohli opět navázat na tradici společných 
setkání dětí a hasičů. Děkujeme za trpělivost, 
a především čas, který jste věnovali celé dopo-
ledne našim dětem a ukázali jim, jak pomáháte 
všude tam, kde je to potřeba – nejen, když 
hoří, ale také při povodních, autonehodách, 
odstraňování vosích hnízd, stromů spadaných 
přes cesty a jinde. Za to vám patří velké díky. 
Za obě pracoviště letovské školky, děti i zaměstnance  

Jana Šalková Rozsypalová, ředitelka MŠ Lety

 Co se líbilo dětem u hasičů nejvíce?
■ stříkání hadicí

■ převlékání do obleku

■ jak troubili píp, píp

■ velké nůžky, aby mohli rozstřihnout dveře auta

■ železná pila, kterou nám ve školce  

řezali spadlý strom

SLUNÍČKA

Policisté budili u dětí 
velkou zvědavost

Děti naší školky měly možnost se v květnu 
setkat naživo i s policisty a jejich technikou. 
Pro děti předškolního věku mají tato setkání 
kromě nevšedního zážitku i velký edukační 
přínos. Velmi si vážíme trpělivosti a profe-
sionálního vystupování policistů a těšíme se 
na spolupráci v příštím roce. 

Co se dětem na setkání  
s policisty líbilo?
■ alkohol tester – jak jsme foukali do trubičky

■ policejní zbraň

■ neprůstřelná vesta – jak je těžká

■ policejní auto – pouštění a houkání majáku

Jak prožívaly jaro jednotlivé třídy naší mateřské školy?

OBLÁČKY

Jen co se trošku tráva zazelenala, Obláčky 
cvičí s Haničkou tolik oblíbenou dětskou jógu 
na zahradě. 

ŽÍŽALKY
Žížalky už 
sklízí první 
vitamínové 
zahradnické 
úspěchy ze 
svého vyvýše-
ného záhonku. 
A poznávají, 
co všechno se 
děje na cestě 
„od semínka 
po ředkvič-
ku“. 

Poslední dubnový pátek se děti ze Sluníček proměnily v čaroděje a čarodějnice a vydaly se 
na čarodějnou stezku, kterou si moc užily. 

VČELKY 

Včelky se vypravily odvážně a směle na svoji ce-
lodenní výpravu do přírody, vybavené obědem 
od maminek v krabičkách a dekami k odpočívá-
ní. Bylo horko, ale zvládly to skvěle. 

MRAVENCI

Přišel čas vypravit se pro naši školkovou 
májku. Víme, že ty na návsích jsou vysoké 
smrky dole pěkně dohlaďoučka oholené, na-
hoře střapatě, pichlatě zelené se spoustou ba-
revných stuh. My ale hledáme strom v hloubi 
lesa, takový, který nám daruje pěknou větev 
a přitom ho to příliš neoslabí. 

Děkujeme hasičům 
a policistům
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V čem tkví tajemství úspěchu a nadšení, které 
sálá z každého vystoupení, jsme se zeptali zakla-
datelky a dlouholeté trenérky Aerobik klubu 
AC Olympia Katky Černé (54 let, Všenory) 
a letovských členek týmu Elišky Tesařové (16 
let, juniorka) a Nelly Rindové (11 let, kadetka).

Co pro vás aerobik znamená?
Katka: Baví mě koordinovaný pohyb na hez-
kou hudbu, aerobik má svůj řád, do kterého 
se dá vnést kus sebe.
Eliška: Radost ze sportu, dobrou náladu, 
a hlavně zlepšení fyzičky a týmového ducha.
Nella: Spoustu zábavy, radost ze cvičení, 
a hlavně dobrou partu a kamarády.

V jakém věku děti s aerobikem začínají?
Katka: U nás se začíná od školního věku. 
Dítě nejdřív projde přípravkou, aby poznalo, 
co vlastně aerobik obnáší. Pak jede na letní 
soustředění, kde se zjistí, jestli má smysl pro 
kolektiv a cit pro hudbu. Později může být 
vybráno do týmu, který přísluší jeho věku a, 
samozřejmě, mu to musí dovolit jeho rodiče.
Eliška: Já osobně jsem se k aerobiku dostala 
ve svých pěti letech. A závodím od svých osmi let.
Nella: Na aerobik ke Katce už chodila moje 
sestra Emma. Jí to moc bavilo, a tak jsem si 
řekla, že to taky zkusím. A nelituju! Trénuju 
už od první třídy.

Jak často a kde děvčata trénují?
Katka: Přípravky trénuji dvakrát týdně na více 
místech (Olympia Wellnes Všenory, ZŠ 
Petřiny Sever, ZŠ Bílá v Praze), týmy trénují 
třikrát týdně: kondici v místě bydliště a týmo-
vé sestavy na ZŠ Petřiny Sever.

Co vám tréninky přináší?
Katka: Těší mne, když vidím, jak aerobik 
holky baví, jsou parta a nemyslí pou-
ze na sebe. Musím říct, že máme 
v týmech opravdu fajn a pohy-
bově nadané holky, respektují 
pravidla a jsou pořád veselé.
Eliška: Mou motivací je samo-
zřejmě hezká postava a nějaké 
svaly. Ale hlavně mám moc 
ráda atmosféru na závodech 
i s holkami na tréninku.
Nella: Baví mě nacvičování sestavy 
a závodění. Super je také soustředění, 
kde s holkami zažíváme spoustu legrace. 
Na tréninku mě nejvíc baví nácvik sestavy 
a hry, které někdy hrajeme. Také si musíme 
zlepšovat kondičku, to mě moc nebaví, ale 
vím, že to je potřeba.

Sportovní výkon a taneční emoce
Tým aerobik klubu AC Olympia, jehož nedílnou součástí jsou letovská děvčata, slaví úspěchy dlouhá 
léta. Po covidové pauze se závody rozjely naplno a děvčata AC Olympia vozí jednu zlatou medaili 
za druhou. Tři zlaté medaile získaly na dubnové soutěži “Žij pohybem” v pražských Modřanech. 
Hattrick obhájily ve Dvoře Králové nad Labem, v Čáslavi, Čelákovicích i Týništi nad Orlicí.

Jaká je Katka trenérka?
Eliška: Katka je nejlepší trenérka, můj vzor. Je 
ohleduplná, obětavá a aerobiku dává celé své 
srdce. Má v nás důvěru. Úžasné je, že dokáza-
la tým stmelit.
Nella: Katka je skvělá trenérka. Obdivuju, jak 
všechno zvládá zařídit – závody, soustředění, 
cvičení v Chorvatsku atd. Katka je na nás 
moc hodná. Dokáže nás povzbudit a uklidnit 
nás, když jsme nervózní před závody.

Na co je potřeba  
se při tréninku zaměřit?
Katka: Holky si musí uvědomit, že někdy 
je potřeba vyjít ze své komfortní zóny, aby 
dosáhly svého cíle.

Komu byste aerobik doporučila?
Katka: Aerobik má svoje pravidla, ten náš 
druh (taneční) je spojením sportu a tance, 
kde výkon je spíš sportovní a emoce taneční. 

Určitě bych ho doporučila děvčatům, která 
mají smysl pro pravidla, slyší hudbu 

a jsou pro tým.

Co pro vás znamenají 
závody?
Katka: Závody jsou vždy 
vyvrcholením sportovní 
sezóny. V podstatě od září se 

trénují nové sestavy a od dub-
na do června s nimi pak jezdíme 

po soutěžích. Pro mě je to zrcadlo 
naší práce.

Eliška: Závody jsou sice hlučné místo, ale 
když si zvyknete a naladíte se na závodní 
atmosféru, určitě se vám zalíbí. Já závody 
zbožňuju. Velice si je vždy všechny užíváme.
Nella: Závody jsou především radost, když se 

nám povede sestava, kterou jsme pilně cvičily. 
Napínavé čekání na výsledek, jestli dostaneme 
medaili. A když ano, tak ta společná radost 
celého týmu. Je zábava jezdit na závody 
daleko autobusem. Někdy se po cestě zpátky 
stavíme i v McDonaldu.

Jak prožíváte závody?
Katka: Zdálo by se, že bych měla být už 
po těch letech klidná, ale pokaždé to i dnes 
s děvčaty prožívám. Mám starost, aby žádná 
neupadla, nezakopla, nepopletla sestavu. Ony 
jsou pak z toho smutné, občas dojde i na sl-
zičky, a to si nepřeji.
Eliška: Holky z našeho týmu i jiného podpo-
rujeme a při vyhlášení se napětí dá krájet. 
Při získání krásného ocenění se někdy objeví 
i pár slz štěstí.

Jaké máte další cíle?
Katka: Ráda bych, aby holkám jejich sportovní 
nadšení vydrželo co nejdéle, a i když třeba 
naše řady opustí, aby zůstaly v kontaktu se 
svými kamarádkami. Taky jsme rády za každé 
další šikovné dítě, které se k nám přidá a sta-
ne se součástí naší „velké aerobické rodiny“.

Vaše koníčky – kromě aerobiku
Katka: Mám ráda turistiku, ráda si chodím 
zaběhat do přírody a věnuji se zahradničení.
Eliška: Mimo aerobik trávím nejraději čas 
s mým pejskem a se zvířaty obecně. Také ráda 
peču nebo zkouším různé recepty.
Nella: Kromě aerobiku mě baví malování 
a tvoření. Chodím do výtvarného kroužku 
ArteRadky. Taky ráda pozoruju a fotím ptáč-
ky. Mám fenku Honey, se kterou ráda chodím 
ven a cvičím ji.
Děkuji za rozhovor.   Markéta Huplíková
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V sezóně klasického šestkového volej-
balu se mladším žákyním dařilo. V kra-
ji se umístily na vynikajícím 2. místě 
a probojovaly se mezi 24 nejlepších 
týmů ČR. V Táboře, kde se Mistrov-
ství ČR konalo i za účasti letovských 
děvčat Emy Moravcové, Kačky Třískové 
a Julie Slavíkové, konečným umístě-
ním na 8. místě překvapily nejen sebe, 
ale i širokou volejbalovou veřejnost. 
Děvčata si sezónu užila a posunula se 
ve svých dovednostech opravdu o velký 
kus vpřed.

Zlaté a bronzové ocenění  
pro kolektiv volejbalových kadetek
Volejbalové kadetky i s letovskou Adélou 
Nečesanou byly v rámci extraligy obrov-
ským překvapením. Podařilo se jim postou-
pit do finálového turnaje nejlepších šesti 
týmů celé republiky, kde skončily na vynika-
jícím 4. místě. Jejich vítězná vlna pokračuje 
i v beachvolejbale, kde zatím vyhrály všech-
ny turnaje, a navíc získaly zlaté a bronzové 
ocenění v kategorii sportovní kolektiv Prahy 
– západ a Středočeského kraje. 
 Aleš Nečesaný, trenér volejbalistek klubu SVBC

Děti si mohou vyzkoušet svou 
obratnost, sílu, flexibilitu 
a smysl pro kolektiv. Čekají 
na ně trenéři, kteří pro ně 
připravují odpovídající cvičení 
a mnohé zábavné aktivity 
související s fotbalem v jejich 
věkové kategorii. Nábor do pří-
pravky probíhá dvakrát týdně 
a děti mají možnost zjistit, jestli 
je fotbal baví a chtějí v této pohybové aktivitě 
pokračovat.
Do fotbalové přípravky se můžou přihlásit děti 
kdykoliv během května a první poloviny června 
tohoto roku. Poté bude prázdninová přestávka 
a v případě zájmu uspořádáme v našem areálu 
přípravný kemp v druhé polovině srpna. Bližší 
aktuální informace na www.fklety.net.
Fotbal je nádherný sport a nabízí mnoho 
příležitostí poznat nové kamarády a spřátelit 

O víkendu 14. – 15. 5. se do Řevnic sjelo 31 
závodních posádek z celé ČR s rychlostními 
pramicemi, aby poměřily své síly ve sprin-
tu, slalomu a sjezdu s vloženou střelbou ze 
vzduchovky.

Vodáci uvítají nové děti
Vodáctví je nenáročný sport pro každého. Po-
kud by si ho chtěl někdo vyzkoušet, neváhejte 
se obrátit na pavel.kubasek@svocr.cz nebo se 
přijďte podívat na trénink. 
Trénujeme úterky od 16:00 do 17:30 v Kar-
lštejnské 13, Řevnice. Rádi uvítáme hlavně 

Zlato pro Aničku 
Letovačka Anna 
Klimentová, žákyně  
6. C v ZŠ Dobřichovice 
trénuje sportovní 
gymnastiku v oddíle 
Gym Dobřichovice 
již sedm let, nyní pod 
vedením Stanislavy 
Svobodové a Lucie 
Filkové. V loňském roce 
se jí podařilo dosáhnout 
úspěchu na Mistrovství 
ČR v kategorii VS4C, 
kde obsadila příčku 
nejvyšší. Sportovní gymnastiku trénuje pod 
Českou gymnastickou federací a závodí 
ve čtyřboji, který zahrnuje: akrobacii, 
přeskok, ženská bradla a kladinu.

První víkend v červnu se Anička 
účastnila mezinárodních závodů 
v belgickém městě Pepinster, kde 
se potkala s gymnastkami nejen 
z Belgie a ostatních evropských 
zemí, ale i s celosvětovou konku-
rencí z Dubaje a Abu Dhabi. Vy-
hrála zde 3. místo ve své kategorii 
z celkového počtu 56 gymnastek.

Tento rok také postoupila v přeboru Stře-
dočeského kraje, který se konal v květnu 
v Kolíně, ze 4. místa na Mistrovství ČR, které 
se bude konat 11. června v Černošicích v hale 
Věry Čáslavské. Tentokrát bude bojovat už 
ve vyšší kategorii VS4B, kde poměří síly se 47 
závodnicemi. Budeme jí držet palce. Přijďte 
i vy podpořit letovskou gymnastku! 

Úspěchy Letovaček 
v Gym Dobřichovice
Z republikové soutěže sportovní gymnastiky 
Asociace sportu pro všechny přivezla s druž-
stvem Středočeského kraje letovská Helenka 
Huplíková zlatou medaili a Eliška Huplíková 
medaili stříbrnou. V jednotlivcích pak Helenka 
skončila mezi 51 závodnicemi na třetím místě. 

Nábor do přípravky  
FK Lety pokračuje!
Koncem dubna jsme zahájili nábor do přípravky FK Lety. Oslovili 
jsme nejrůznějšími formami rodiče a děti z Letů a blízkého okolí 
ve věkové kategorii 5 – 8 let a podařilo se přilákat více než deset 
dětí, které pravidelně docházejí na tréninky konané dvakrát týdně.

se. Velký dík patří trenéru Petru Kalivodovi 
a ostatním, kteří mu pomáhají a ujali se této 
velmi náročné role. Pokud máte chuť pomoci 
s organizací a s tréninky, jste vítáni! Povzbu-
zující a motivační je skutečnost, že tyto malé 
děti po každém tréninku vykazují zlepšení 
a po prvních nelehkých krůčcích se v kolek-
tivu nových kamarádů stále více a více osmě-
lují. Doufáme, že je elán neopustí a vyroste 
nová generace fotbalistů.  Jiří Kárník, FK Lety

Závodní pramice na Berounce

Letovská volejbalová děvčata překvapila na Mistrovství ČR

děti ročníků 2009 – 2014, které by mohly 
posílit stávající posádky. 
 Za Neptun klub Řevnice Pavel Kubásek
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Novinky ze Sokola

S O U Č A S N É  D Ě N Í

Foto Markéta Huplíková

Tréninkové rozjížďky se jely v pátek 29. 4. 
odpoledne. Posádky složené z dvaceti pádlu-
jících, bubeníka, jehož veledůležitou rolí 
bylo sladit všech dvacet pádel a určit rytmus 
a tempo, aby loď jela synchronně co nej-
rychleji, a kormidelníka, nacvičovaly poctivě 
start na rozjezdu a finiš v cíli. O řízení lodí 
se starali profesionální kormidelníci (mezi 
nimi byli i mistři Evropy a světa) z České 
asociace dračích lodí.
Samotný závod začal v sobotu 30.4. v 10 hod. 
za příjemného jarního počasí bez deště a větru.
Ve třech kategoriích – MIX, ženy a Junioři 
získali letovští Sokolové dvě zlaté a jednu stří-
brnou medaili, takže krásný putovní pohár se 

přestěhoval na rok do Letů. Děkujeme Mírovi 
Ostrýtovi za skvělou organizaci a těšíme se 
na 11. ročník závodů příští rok. Bára Tesařová

Dračí lodě jely 
nejrychleji Letovským
Letošní již 10. ročník závodů dračích lodí na Berounce se startem  
v Letech a cílem v Dobřichovicích ovládl svými výkony letovský Sokol.

Díky finanční podpoře z řad firem, soukro-
mých osob, obce apod. jsme mohli opět 
rozvíjet sokolský areál. Co je tedy nového?

Workoutové hřiště

Pro všechny sportovní nadšence do po-
silování bylo loni na podzim vybudo-
váno nové workoutové hřiště. Hřiště je 
k dispozici zdarma a pro všechny Letováky 
či sportovní nadšence z blízkého okolí. 
Bez ohledu na to, zda jsou členy Sokola či 
nikoli. Jen nezapomínejte na bezpečnost!
 

Trampolína

Další atrakcí, tentokrát pro děti, je tram-
polína. Trampolínu mohou využívat děti, 
a to POUZE za dozoru rodičů! Každý 
rodič odpovídá za chování a bezpečnost 
svých dětí v areálu Sokola, a to přede-
vším při využívání trampolíny, dětského 
pískoviště a workoutového hřiště.
 

Kánoe

Vedení Sokola za přispění sponzorského 
finančního daru pořídilo čtyři kánoe 
včetně veškerého vybavení. V letních 
měsících si je tak členové (i rodiče dětí, 
kteří jsou členy) mohou vypůjčit včetně 
příslušenství. 
 

Nové sportovní oddíly
V loňském roce byly založeny nové 
sportovní oddíly, a to konkrétně oddíl 
volejbalu a nohejbalu. Zájemci z řad 
rodičů, kamarádů jsou vítáni. Podrobné 
informace získáte u Katky Kabilkové 
(733 568 403, kaca_kabilkova@volny.cz).

Velké poděkování patří zaměstnancům firmy 
AkzoNobel, která nás podpořila, konkrétně je-
jich 46 zaměstnanců společně obrousilo, natřelo 
a zrenovovalo pergolu, brány, lavičky a dětské 
hřiště a vybudovali tři úžasné kompostéry 
na zahradní odpad. Ušetřili nám tak spoustu 
peněz a času. Děti se i letos zúčastnily Dračích 
lodí v Praze, kde se umístily na krásném 4. mís-
tě a zažily spoustu adrenalinu i dobré nálady.  
 Kolektiv a děti z DDŠ Dobřichovic

Novinky  
z Dětského domova

Na sokolce sportují 
všechny věkové kategorie

Všestrannost
 11. 6.  Rodinný 10ti boj – rodinná sportovní 
  akce pro všechny z Letů a okolí.
 28. 6.  O pohár VŠESTRANNOSTI  
  – pro všechny děti

Nohejbal
 2. 7. 2. ročník nohejbalového turnaje

Tenis
 12. 6. Oddílové přebory dětí
 Červen Soutěže družstev dětí a dospělích

Senioři
 Středa Pravidelné cvičení všestrannosti
 Čtvrtek Tenisové tréninky  
  pro začátečníky i pokročilé
 
A v příštím po prázdninovém čísle se dozvíte, 
jak úspěšní byli naši sportovci, družstva 
a nadšenci! Držte nám palce a zachovejte 
přízeň! Sportu zdar a letovskému zvlášť! 
 Pavel Václavek, TJ Sokol Lety
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VZPOMÍNKA
V dubnu jsme se rozloučili s panem 
Janem Wernerem, v květnu pak s paní 
Věrou Gregorovou. 
Čest jejich památce!

JUBILANTI
75. narozeniny oslaví v měsíci červnu 
pan Václav Kolprecht, v červenci pak pan 
Miloslav Kozák, paní Hana Velebilová, 
paní Helena Navrátilová a paní Jitka 
Šurová.

80. výročí oslaví v červnu pan Petr Zítek 
a v červenci pan Jiří Kosek a paní Marie 
Kadlecová.

85. narozeniny oslaví v červenci pan 
Roman Brunclík.

Úctyhodné 90. narozeniny oslaví v měsí-
ci červenci paní Jiřina Babická.

Ze srdce všem gratulujeme a přejeme 
hodně zdraví, radosti a lásky.

Byla to mimochodem výjimečná příležitost 
prohlédnout si interiér této nové stavby, 
jež upoutá pozornost už zvenčí, a rovněž 
i vnitřek zapůsobí svou moc příjemnou 
atmosférou. Skvělé místo pro konání takto 
zajímavé přednášky. U společného stolu 
se sešli zástupci prakticky všech věkových 
skupin. Panovala přátelská a milá atmosféra, 
kterou doplňovalo voňavé občerstvení. Paní 
Monika Švec Sybolová z Národní galerie měla 
připravenu pestrou prezentaci plnou obrázků, 
která se společně s jejím výkladem o různých 
faktech, ale taktéž i zajímavostech, krásně po-
slouchala. Bylo vidět, že ona sama je do téma-
tu nadšená, což příjemně podporovalo touhu 
sdílet tuto radost. Utvořili jsme si bohatý 
obzor o tomto významném architektovi, jeho 
životě, zásazích do různých jiných oborů, ale 
hlavně jeho výjimečných stavbách. Přednes 
byl hezky připraven, vše plynule navazovalo, 
paní Sybolová vždy pečlivě rozebrala autoro-
vy rysy na daném díle, takže s postupem času 

Architektura živě  
v nové budově ZŠ

jsme mohli získané poznatky i v nejmenším 
detailu propojovat a vnímat z úplně jiného 
pohledu. Dozvěděli jsme se během devadesáti 
minut snad úplně vše. Byla to skutečně i po-
měrně živá debata, sem tam někdo podotkl 
něco ze svých vlastních poznatků či se jen 
tak zeptal. Zkrátka moc příjemně strávený 
čas, dodnes na to mile vzpomínám a těším se 
na další podobnou událost. 
 Adam Jonšta, student gymnázia

Na závěr školního roku má ZUŠ Řev-
nice jednu akci za druhou. Koncerty, 
výstavy, divadelní a taneční vystou-
pení, přehrávky a festivaly. Účastní se 
i řada letovských dětí, a tak jsme se 
zeptali Ivany Junkové, ředitelky ZUŠ 
Řevnice, na novinky?
Před velkým MIX festivalem, který na téma 
RADOST proběhl 28. května v Lesním 
divadle v Řevnicích, jsme uspořádali Minimix 

ZUŠka vystoupila i ve skladu Skladu_13 Dřeváku

LETOVSKÁ AKADEMIE

ve Skladu_13 Dřeváku na nádraží Řevnice. 
Když se v březnu otevíral prostor Skladu 
po rekonstrukci, kolegové připravili krásný 
hudební a divadelní úvod. Byli prostorem 
okouzleni a naprosto nadšeni, tak vznikl 
nápad uspořádat komorní festiválek.
Nabitý program běžel několik hodin, před-
stavili se absolventi školy Marek Chleboun 
na bicí, Kryštof Jirsa na saxofon a David Vaněk 
s elektrickou kytarou. Školní kapely rozprou-
dily publikum k tanci, jamovali nejen žáci, ale 
i rodiče. Atmosféra byla umocněna skvělými 
výkony žáků, „hodnocením publika“, počasím 
a výstavou skřítků a lesních bytostí 14. ročníku 

regionální výtvarné, a letos nově i literární 
soutěže. Řevnický pivovar podpořil akci malým 
soudkem piva pro tatínky, dobrovolné příspěvky 
půjdou do spolku Klubu při ZUŠ. Děkujeme 
Petru Kozákovi i městu Řevnice.
Zuška připravila v prostoru Dřeváku i akce 
mimo svůj rámec, například jarní blešák nebo se 
podílela na organizaci výstavy vláčků.
Kulturní maraton koncertů, přehrávek, vystou-
pení, výstav zakončíme zase ve Skladu/Dřeváku 
10. června absolventskou a závěrečnou výstavou. 
Spolu s našimi žáky budou vystavovat i studenti 
malby Univerzity třetího věku Řevnice. 
 Ivana Junková, ředitelka ZUŠ Řevnice

Na Zelený čtvrtek 14. dubna se uskutečnila beseda na téma 
„Podivuhodné stavby Jana Kotěry ve středních Čechách“, a to 
v prostorách jídelny v nové budově Základní školy v Letech.
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Koňský povoz s dětmi a starostkou Bárou 
Tesařovou uzavírá májový průvod, děti po-
křikují na kejklíře na chůdách, který je zve 
do své žonglovací dílny. Úvodní zpěv a tanec 
dětí MŠ Lety a Školinky Nona nás ještě hřeje 
u srdce, když festivalovou atmosféru navo-
zují západočeští THE DIXIE HOT LICKS 
a BRASSBAND RAKOVNÍK. Děti se vrhají 
do dílny Malování na obličej, kde skvělou 
práci odvádí Letovačky Jarka Václavková, 
Jana Khýrová a Petra Vaňková. Moderátor 
Olda Burda nás provází i ostatními dílnami, 
kde děti s maminkami vyrábí víly z ovčí 
vlny, vybarvují dřevěná zvířátka nebo malují 
perníčky s paní v tradičním kyjovském kroji. 

Taneční a streetová vystoupení
Prosluněnou poslední květnovou sobotu přichází první 
návštěvníci letovských Májů, aby se zaposlouchali do tónů 
jihočeské dechové kapely Netoličky. 

S O U Č A S N É  D Ě N Í

I tatínci se přidávají a zkouší chůzi na chů-
dách. Big beatem místních AFTER 40 při-
tvrzujeme a s úžasem sledujeme vystoupení 
streetdance chlapců z Radotína. Gymnastky 
z Jojogymu v parku nafukují airtrack, kde 
děti radostně poskakují. Publikum nadšeně 
jásá při vystoupení zlatých děvčat aerobik 
týmů AC Olympia a dech se tají při skocích 
a saltech závodních gymnastek Jojogym týmu 
pod vedením letovské trenérky Jany Klimen-
tové. Potlesk sklízí i kapela LETY MIMO, 
která svým unplugged koncertem s violonce-
llistkou Aničkou donutí k zastavení všechny, 
kteří nezmizeli na semifinálové utkání Česko 
– Kanada. Večerní ŽLUTÝ PES REVIVAL 
s Ondřejem Hejmou uzavírá vyvedený má-
jový den. Děkujeme všem a těšíme se za rok 
na viděnou.  Markéta Huplíková


